



世界民族



JOURNAL OF
WORLD PEOPLES STUDIES



3

2017

CONTENTS

Rong Tan and Wenzeng Lu

On the Development of Caste Politics in India (1)

Hongmei Chen

Jewish People and Urban Space (9)

Yuyao Chen

The Emergence, Development, and Current Situation of Cultural Identity among Bretons (16)

Yu Ning and Tao Wang

An Analysis of Al-Shabaab's Ideology and Identity Formation (32)

Ming He and Chunyan Chen

The Formation of Ethnic Problems During the Post-Colonial Period: A Discussion Centered around Burma's Rohingya Problem (45)

Chengren Lu

Scientific Socialism, Political Philosophy and The Methodology of Anthropology: Re-reading the The Gifts by Marcel Mauss (53)

Haihua Lei

The Impacts of International Immigration and the Solutions to its Related Problems: A Case Study of the German Problem in Colonial Pennsylvania (65)

Li Liu and Shaocong Zeng

Chinese American Organizations in North Carolina, U. S. and Their Social Functions (78)

Honggeng Guo

The Lives of Arabs in the Assyrian Empire: A Restoration Based on Cuneiform Sources (87)

Feng He

The Pomeranian Griffin: Discussion on the Kashubs in Poland (102)

· 理论与个案研究 ·

- 论印度种姓政治的发展..... 谭 融 吕文增(1)
- 犹太民族与城市空间 陈红梅(9)
- 布列塔尼人文化认同特性的产生、发展与现状 陈玉瑶(16)
- 索马里青年党的意识形态与身份塑造 宁 彧 王 涛(32)
- 后殖民时期民族问题的形成
——以缅甸罗兴伽人问题为中心的讨论 何 明 陈春艳(45)

· 民族学与人类学视野 ·

- 社会主义思潮、政治哲学与人类学研究的方法论
——重读莫斯的《礼物》..... 卢成仁(53)

· 国际移民论坛 ·

- 国际移民的冲击及其问题的解决
——殖民地时期的宾夕法尼亚“德裔人问题” 雷海花(65)
- 美国北卡罗来纳州华人社团及其社会功能 刘 丽 曾少聪(78)

· 社会与文化广角 ·

- 亚述帝国时期的阿拉伯人
——以楔形文字文献为中心 国洪更(87)
- 波美拉尼亚的“格里芬”:波兰卡舒比人刍议 何 风(102)
-

世界民族

SHIJIEMINZU

2017 年第 3 期

(双月刊 · 总第 121 期)

2017 年 6 月 20 日出版

主管单位 中国社会科学院

主办单位 中国社会科学院民族学与人类学研究所

编辑单位 《世界民族》杂志社

通信地址 北京市海淀区中关村南大街 27 号, 100081

电 话 (010) 68932802

电子信箱 sjmzbjb@cass.org.cn

网 址 <http://qk.cass.cn/sjmz>

出版单位 社会科学文献出版社

印刷单位 北京盛通印刷股份有限公司

国内发行 北京报刊发行局

国外发行 中国国际图书贸易总公司 (北京 399 信箱)

零售订阅 社会科学文献出版社

订阅电话 (010) 59366555、59366561

邮发代号 82-793

国外发行代号 Q1143

ISSN 1006-8287

CN 11-3673/C



社科期刊网

ISSN 1006-8287



定价: 30.00 元